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Dr. med. Nadim Sradj, M.A. 
Prüfeninger Str. 40, 93049 Regensburg, Germany  
Ophthalmologist and philosopher  
Tel. 0049 941-21857, Fax 28711, www.sradj.de , Email:  Sradj@gmx.de   

1937 born in Aleppo, Syria,  
1956 arrived in Germany,  
1963 medical diploma university of Mainz 
1966 M.D. University of Tübingen, Germany 
1968 M.A. in philosophy, Univ. of Mainz 
1968-1969 scientific assistant and lecturer, University of Frankfurt/Main and Univ. of Giessen,  
Since 1979 private clinic 
Research in neuro-ophthalmology and strabismology, biological medicine, basic research and 
scientifical strategy; introduction of French structuralism and physics of thermodynamics into 
ophthalmology. Invention of instruments (Torticollometer and Cyclometer) for measurement of cyclo- 
and head-deviation.  
More than 100 scientifical publications and lectures in German, English, French and Arabic.  
Among them books:  

1. “Rollungsschielen” (Cyclodeviation) 1979, 
2. “Systemtherapie der Maculadegeneration” (4th edition 2004), English edition: “System Therapy of 

Macular Degeneration” 2008. 
3. “Dynamik des Sehens” (dynamics of vision, perception and malperception, theory of operational 

aesthetics and its application in art) 2005.  
4. “Theorie und Praxis des Augentrainings bei Arbeiten im Nahbereich und am PC” (2009)  

Sradj is member of several European and international ophthalmological organizations. Scientifcal 
activities in Arabic countries, Argentina, Luxemburg and Russia.   
Since 1995: consultant ophthalmologist of the Macular Degeneration Association /Germany 
(Selbsthilfegruppe Macula-Degeneration e.V.) see: www.macula-degeneration.de 
Since 1995: in “Who’s who in the world” and “Dictionary of International Biography”. 2000: Member of 
the American Association of the Advancement of Science (AAAS) 2000-2001: in “Who’s who in 
Medicine and Healthcare”.   
Active member of Arabmed (Union of Arabic Physicians in Europe), responsible for cultural affairs and 
science policy.  
Since 2009 vice president of Arabmed 
 
 

Nadim Sradj ist gebürtiger Syrer und lebt seit 1956 in Deutschland, wo er an den Universitäten Mainz und Tübingen 
Medizin und Philosophie studierte und mit dem Dr. med. (1966) bzw. Magister artium  (M.A. 1968) beide Studiengänge 
abschloss. Die Ausbildung zum Facharzt begann er an der Augenheilanstalt Wiesbaden und setzte sie neben  
wissenschaftlicher Tätigkeit an den Universitätsaugenkliniken Frankfurt/Main und Gießen fort (1969-1979).  
Zahlreiche wissenschaftliche Veröffentlichungen und die Entwicklung mehrerer augenärztlicher Untersuchungsgeräte 
(Torticollometer, Cyclometer, Glascyclometer u.a.). Insgesamt sind es mehr als 100 Publikationen, darunter mehrere 
Bücher („Rollungsschielen“ 1973, „Systemtherapie der Maculadegeneration..“ (in Deutsch und Englisch) 1999, 
„Dynamik des Sehens“ 2005 und „Theorie und Praxis des Augentrainings bei Arbeiten im Nahbereich und am PC“ 2009. 
Er ist Mitglied zahlreicher europäischer und internationaler Fachorganisationen. Seine wissenschaftlichen Aktivitäten 
erstrecken sich auf  Länder wie Frankreich, Russland, USA, Luxemburg, Argentinien, die Arabische Welt u.a.  1995 
wurde er in das „Who is who in the World“ und in des „Dictionary of International Biography“ aufgenommen; im Jahr 
2000 wurde er Mitglied der „American Association of the Advancement of Science” (AAAS), 2000/2001 ist sein Name 
im „Who is who in Medicine and Healthcare“. Dr. Sradj ist seit 1979 niedergelassener Augenarzt und freier 
Wissenschaftler. Seit 1987 befasst sich Dr. Sradj intensiv mit der Behandlung der Maculadegeneration und verfügt 
inzwischen über eine langjährige Erfahrung auf diesem Gebiet.  
Seit 1995 ist er beratender Augenarzt des Bundesverbandes Macula-Degeneration e.V..   
Aktives Mitglied in Arabmed, zuständig für Kulturelles und Wissenschaftsstrategie. Seit 2009 stellvertretender 
Vorsitzender von Arabmed. Näheres siehe unter: www.macula-degeneration.de und www.sradj.de Email: 
sradj@gmx.de  
 


